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Närvarolista 
Beslutande 
Ledamöter 

Amanda Lindblad (S), ordförande 
Glenn Andersson (S) 
Camilla Runerås (S) 
Sture Johansson (C) 
Johanna Ritvadotter (V) 
Ingela Kilholm Lindström (MP) 
Magnus Edman (SD) 
Tryggve Lindman (SD) 
Cecilia Viman (SD) § 177 - § 189 
Erik Hamrin (M), 2:e vice ordförande 
Hanna Westman (SBä) 
 

Tjänstgörande ersättare Marie-Anne Deleryd (C) ersätter Anders Wigelsbo (C) 
Viveca Molin (M) ersätter Tomas Bergling (M) 
Marcus Söderlund (SD) ersätter Cecilia Viman (SD) § 190 - § 200 
 
 

Närvarande ersättare Daniel Hedlund (S) 
Magdalena Fredriksson (S) 
Thomas Calissendorff (S) 
Rasmus Löfling (V) 
Marcus Söderlund (SD) 
Henric Eriksson (SD) 
Michael Johansson (SD) 
Magnus Holm (KD) 
Mona Johansson (L) kl. 09.00 – 14.10 

Övriga deltagare Åsa Sahlberg, verksamhetschef Vård och omsorg, § 178 
Malin Johansson, verksamhetschef Vård och omsorg, § 178 
Anneli L Sundin, verksamhetschef Vård och omsorg, § 178 
Marina Dickfors, verksamhetschef Vård och omsorg, § 178 
Elisabet Pettersson (C) ordförande Social och arbetsmarknadsnämnden, § 178 
Daniel Holmvin, kommundirektör 
Malin Selldén Wahlman, sekreterare 

 

2S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 6
23

94
f5

6-
fa

ce
-4

48
c-

86
ed

-b
f3

a5
51

a5
56

b



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 
 
    
§ 177 Godkännande av föredragningslista  2024/4 4 
§ 178 Redovisning från SAN och ÄON avseende arbetsinsatser avseende 

hanteringen av kostnadsutveckling och kostnadskontroll 
2024/2 5 - 7 

§ 179 Indexering av måltidspris 2025 2024/997 8 - 10 
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2024/894 34 - 36 

§ 192 Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Lustgasförbud för 
berusningssyfte 

2024/1060 37 - 40 

§ 193 Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Förenkla Sala kommuns 
upphandlingsrutiner för ett smidigare arbetsflöde 

2024/893 41 - 43 

§ 194 Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Inför språktester för 
brukarnära tjänster inom skola, vård och omsorg 

2024/1096 44 - 45 

§ 195 Ansökan om ekonomiskt stöd till Bufff Västmanlands verksamhet i Sala 2024/934 46 - 47 
§ 196 Ansökan från Brottsofferjouren Västmanland om verksamhetsstöd för 

2025 
2024/1046 48 

§ 197 Förslag till sammanträdesdagar 2025 för kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och dess utskott 

2024/1150 49 

§ 198 Kompletteringsval 2024/9 50 
§ 199 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Utred möjligheterna att införa 

ett förbud för användning av lustgas i berusningssyfte  i Sala kommun. 
2024/1182 51 

§ 200 Övriga frågor 2024/4 52 
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2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/4 

KS § 177 Godkännande av föredragningslista  

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att byta ordning på ärendena 4 och 5,  
att lägga till följande ärende till föredragningslistan: 

- Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – Utred möjligheterna att införa ett 
förbud för användning av lustgas i berusningssyfte i Sala kommun, samt 

att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att byta ordning på ärendena 4 och 5,  
att lägga till följande ärende till föredragningslistan: 

- Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – Utred möjligheterna att införa ett 
förbud för användning av lustgas i berusningssyfte i Sala kommun, samt 

att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 

 
 

4S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 6
23

94
f5

6-
fa

ce
-4

48
c-

86
ed

-b
f3

a5
51

a5
56

b



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/4 

KS § 178 Redovisning från SAN och ÄON avseende arbetsinsatser avseende 
hanteringen av kostnadsutveckling och kostnadskontroll  

INLEDNING 
På Kommunstyrelsens sammanträde den 16 oktober 2024, § 161, behandlades 
delårsrapport för Sala kommun. Kommunstyrelsen beslutade att Äldre- och 
omsorgsnämnden samt Social- och arbetsmarknadsnämnden vid kommunstyrelsens 
sammanträde i november ska redovisa samtliga arbetsinsatser avseende 
hanteringen av kostnadsutveckling och kostnadskontroll. 

Äldre- och omsorgsnämndens ordförande Camilla Runerås (S) och Social- och 
arbetsmarknadsnämndens ordförande Elisabet Pettersson (C) samt 
verksamhetschefer Åsa Sahlberg, Malin Johansson, Anneli L Sundin och Marina 
Dickfors föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5417, protokollsutdrag KS § 161 , 2024-10-16 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att Äldre- och omsorgsnämnden och Social- och arbetsmarknadsnämnden ges i 
uppdrag att, i enlighet med tidigare beslut och inriktning, fortsätta arbetet med 
kostnadskontroll och uppnå balans mellan verksamhet och finansiering, samt 
att informationen läggs till handlingarna. 

Glenn Andersson (S) och Johanna Ritvadotter (V) yrkar bifall till Amanda Lindblads 
(S) yrkande. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att uppdra till kommundirektören att till kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde, från Vård- och Omsorgskontoret inhämta en beloppssatt förteckning 
av beloppssatta åtgärdsförslag med konsekvensbeskrivningar som på kort tid och 
lång tid kan minska det negativa prognostiserade balanskravsresultat för 2024. 

Hanna Westman (SBä), Viveca Molin (M), Tryggve Lindman (SD), Cecilia Viman (SD) 
och Magnus Edman (SD) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) yrkande. 

Glenn Andersson (S) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att avslå Erik Hamrins (M) yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) yrkande och finner sitt 
eget yrkande bifallet. 
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KS § 178 fortsättning 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att Äldre- och omsorgsnämnden och Social- och arbetsmarknadsnämnden ges i 
uppdrag att, i enlighet med tidigare beslut och inriktning, fortsätta arbetet med 
kostnadskontroll och uppnå balans mellan verksamhet och finansiering, samt 
att informationen läggs till handlingarna. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), 
Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Äldre- och omsorgsnämnden 
Social- och arbetsmarknadsnämnden 
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Sala 2024-11-13 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2024-11-13 

Punkt 3: Redovisning från SAN och ÄON avseende arbetsinsatser 
avseende hanteringen av kostnadsutveckling och kostnadskontroll 

 

Men vi vill med denna skrivelse reservera oss mot kommunstyrelsens beslut till 

förmån för Erik Hamrins (M) i samma punkt. Det är såklart inte ett enkelt beslut 

att fatta. Brottsofferjourens verksamhet är viktig på många sätt. 

Kommunstyrelsen emottar idag en redovisning kring de stora underskott som 

dessa två nämnders verksamheter står inför. Under större delen av detta år har 

den styrande majoriteten, trots fortsatt ökande underskott, nöjt sig med att låta 

det pågående arbetet fortsätta.  

Givet resultatutvecklingen och den kommunala revisionens anmärkningar vid 

delårsrapportens behandling så anser vi att detta är otillräckligt för att uppfylla 

styrelsens uppsynsplikt. Vi står inför stora underskott som nämnderna 

uppenbart inte själva klarar av att hantera. 

Därför anser vi det fullt rimligt att inhämta en förteckning över vad som 

behöver göras för att komma till rätta med underskotten. Besluten är nämndens 

att fatta, men kommunstyrelsen behöver nu säkerställa att åtgärderna tas fram.  

Bättre sent än aldrig.  

 

För Koalition Sala   

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), Gruppledare 

Tryggwe Lindman (SD), ledamot  

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), Gruppledare 

Viveca Molin (M), tjänstgörande ersättare 
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Dnr 2024/997 

KS § 179 Indexering av måltidspris 2025  

INLEDNING 
Måltidsenheten är en nollfinansierad köp- och säljverksamhet inom Tekniska 
kontoret. Antalet beställda/serverade måltider ska ge den intäkt som krävs för att 
täcka Måltidsenhetens fasta och rörliga kostnader för att bedriva ordinarie 
verksamhet.  

Under 2024 har barn och elevunderlaget förändrats och det är framför allt 
barnantalet i förskolan som har minskat och förväntas minska ytterligare under 
2025.  
För att komma inom ram utan att riskera en sämre kvalitet och service har ett 
arbete med att utreda frågan gällande mottagningskök på mindre enheter påbörjats 
under året.  

När det gäller måltider inom särskilda boenden i Vård- och Omsorg, ligger 
Måltidsenhetens kostnader och intäkter på nivå med antalet boendeplatser. 

Skolkontoret har inför 2025 aviserat att antal elever i Gymnasieskola förväntas öka 
något samt att antalet barn i förskola förväntas minska kraftigt.  
Avvecklingen av Salbo förskola ger Måltidsenheten en mindre besparing. 
Hyreskostnaden kommer att öka för nya Möklinta skolkök samt en marginell ökning 
av nya Åkraskolans kök.  

Kostnaderna per portion ökar på de förskolorna med minst antal inskrivna barn. 

En tät dialog och avstämning med Skolkontoret har skett under 2024 i samband 
med månadsprognoser kring utvecklingen och även diskussioner om förflyttning av 
arbetsuppgifter. Skolan och förskolan ser inte möjlighet att organisera sig för 
lunchen, disk och städning utan att detta ger en för stor negativ påverkan.  

När det gäller måltider inom särskilda boenden i Vård- och Omsorg ligger 
Måltidsenhetens kostnader och intäkter på rätt nivå utifrån antalet boendeplatser. 

Externa måltider säljs av köken på särskilda boenden. Då kostnadsökningarna för 
måltider överstigit vissa av tidigare års indexeringar, föreslås en indexering 
motsvarande 2 % för externa måltider. 

Med anledning av ovan föreslås indexering göras av måltidspriserna för 2025 för 
Vård och omsorg med 0,25 % och för externa måltider 2 %.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.5639, missiv 

Ledningsutskottet beslut § 142, 2024-10-30 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
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KS § 179 fortsättning 

 
att indexera måltidspriser för 2025 enligt PKV (Prisindex för kommunal 
verksamhet)  med 0,25 procent för Vård- och Omsorg, 
att indexera måltidspriser för 2025 med 2 procent för externa måltider (matlådor 
och måltider i restaurangen på Johannesbergsgatan 2), samt 
att tekniska kontoret ges i uppdrag att genom måltidsenheten genomföra en 
samverkan med skolkontoret som beställande verksamhet och utreda möjliga 
åtgärder för kostnadsminskningar för verksamheten och återrapportera utfallet till 
kommunstyrelsen i februari 2025. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
bifall till ledningsutskottets förslag med tillägg 
att indexera måltidspriser för 2025 enligt PKV med 0,25 procent för skol- och 
förskoleverksamhet. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande mot avslag och finner 
tilläggsyrkandet avslaget. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att indexera måltidspriser för 2025 enligt PKV (Prisindex för kommunal 
verksamhet)  med 0,25 procent för Vård- och Omsorg, 
att indexera måltidspriser för 2025 med 2 procent för externa måltider (matlådor 
och måltider i restaurangen på Johannesbergsgatan 2), samt 
att tekniska kontoret ges i uppdrag att genom måltidsenheten genomföra en 
samverkan med skolkontoret som beställande verksamhet och utreda möjliga 
åtgärder för kostnadsminskningar för verksamheten och återrapportera utfallet till 
kommunstyrelsen i februari 2025. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), 
Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Tekniska kontoret 
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Sala 2024-11-13 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2024-11-13 

Punkt 5: Indexering av måltidspriser 
Sala kommuns måltidsenhet har stora ekonomiska problem. Olika förslag från 

verksamheten i hur kostnaderna kan sänkas genom effektivisering och 

omstrukturering har avslagits av kommunstyrelsen.  

Verksamheten har för närvarande ett glapp i sin finansiering för 2024 på 4,9 

miljoner kronor för verksamhetsåret 2025. Att, som styret föreslår, välja att inte 

indexera verksamhetens rätt att debitera skapar otydlighet dels för 

måltidsenheten, dels för skolverksamheten då såväl intäkter som kostnader är 

oklara. Det är exceptionellt dålig praxis.  

Beslut om indexering av måltidspriser ska tas i mars året innan de nya priserna 

ska börja gälla. Att detta inte gjort är ett politiskt misslyckande där skolnämnden 

och kommunstyrelsen inte lyckats hitta politiska lösningar. Dagens beslut i detta 

ärende ökar risken för underskott inom kommunstyrelsens verksamheter. Vi 

beklagar detta. 

Mot denna bakgrund reserverar vi oss mot kommunstyrelsens beslut i samtliga 

delar av beslutet i detta ärende till förmån för Erik Hamrins (M) yrkanden.  

 

För Koalition Sala   

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), Gruppledare 

Tryggwe Lindman (SD), ledamot  

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), Gruppledare 

Viveca Molin (M), tjänstgörande ersättare 
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 Dnr 2024/1099 

KS § 180 Verksamhetsplan 2025 - 2028, kommunstyrelsens verksamheter  

INLEDNING 
Verksamhetsplanens syfte är att beskriva nämnden/kontorets verksamhet under, i 
första hand, budgetåret men även för de därpå följande planåren.  

Vidare är verksamhetsplanens syfte att tydliggöra måluppföljningen av fullmäktiges 
utvecklingsmål, samt av grunduppdraget, övergripande prioriterade områden och 
strategier. Dessa ska stödja och skapa likvärdighet inom alla kommunens kontor och 
verksamhetsområden.  
Strategierna möter upp kommunfullmäktiges mål och ska stärka samt stödja 
verksamheternas utveckling, så att de når sin fulla potential i enlighet med 
fastställda mål och riktlinjer. 
Respektive kontorschef eller verksamhetschef är ansvariga för framtagandet av sina 
verksamhetsplaner utifrån den tilldelade budgetramen. Kontoren tar själva fram 
indikatorer samt nyckeltal och följer upp dessa under året. Till grund för arbetet och 
verksamhetsplanerna ligger ett arbete med respektive grunduppdrag. I delåret och 
årsredovisning redovisas utfallet utifrån en analys och redogörelse.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.5643, missiv 
KS 2024.5644, Verksamhetsplan 2025 – 2028, Kommunstyrelsens verksamheter 

Ledningsutskottets beslut § 148, 2024-10-30 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar  
att anta Verksamhetsplan 2025 – 2028, Kommunstyrelsen, i enlighet med Bilaga KS 
2024.5644. 

Glenn Andersson (S) yrkar bifall till ledningsutskottets förslag. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att återremittera verksamhetsplanerna till respektive kontor för att dessa ska 
kompletteras med listor av beloppssatta åtgärder med konsekvensbeskrivningar 
som kan vidtas med om verksamheten går mot underskott, samt  
att kontoren ska kompletteras med indikatorer för måluppföljning som ska 
användas vid delårsrapportens hantering 

Tryggve Lindman (SD) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) återremissyrkande. 

Om ärendet inte återremitteras 
Erik Hamrin yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att återremitterar verksamhetsplanerna för att dessa ska kompletteras med listor av 
beloppssatta åtgärder med konsekvensbeskrivningar som kan vidtas med om 
verksamheten går mot underskott,  
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KS § 180 fortsättning 

 

att kontoren ska kompletteras med indikatorer för måluppföljning som ska 
användas vid delårsrapportens hantering, samt  
att verksamhetsplanerna med detta antas i enlighet med Bilaga KS 2024.5644. 

Hanna Westman (SBä), Tryggve Lindman (SD) och Viveca Molin (M) yrkar bifall till 
Erik Hamrins (M) yrkande. 

Glenn Andersson (S) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att avslå Erik Hamrins (M)  återremissyrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer frågan om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och 
finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot Erik Hamrins (M) yrkande och 
finner ledningsutskottets förslag bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att anta Verksamhetsplan 2025 – 2028, Kommunstyrelsen, i enlighet med Bilaga KS 
2024.5644. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), 
Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kontorschefer 
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Sala 2024-11-13 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2024-11-13 

Punkt 4: Verksamhetsplaner 2025 – 2028 kommunstyrelsens 
verksamheter 

 

Genom att kommundirektören och kontorscheferna för att de gjort sig 

tillgängliga och besvarat våra frågor kring verksamhetsplanerna har Koalition 

Salas partier denna gång fått en djupare förståelse av planernas utformning och 

hur de relaterar till respektive budgetram. 

Och givet de svar vi fått kan vi inte ställa oss bakom de verksamhetsplaner som 

lagts fram. Det står nämligen klart att delar av planerna är underfinansierade. 

Detta problem är särskilt tydligt inom det tekniska kontoret, där flera 

verksamheter som måltid, samhällsfinansierade transporter och 

fastighetskontoret påpekat att planens innehåll inte ryms inom deras budgetram.  

För samhällsfinansierade transporter rör det sig om ett underskott på cirka fyra 

miljoner kronor – en förbättring från årets resultat, men långt ifrån en budget i 

balans. 

Kommunstyrelsen kan och ska inte godkänna verksamhetsplaner som redan från 

start saknar tillräcklig finansiering. Att anta sådana planer innebär i praktiken att 

godkänna att nämnderna går med underskott, vilket kommunstyrelsen inte har 

mandat att göra givet fullmäktiges uppdrag till verksamheterna i budgetbeslutet 

från i juni 2024. Därför menar vi att dessa identifierade underskott måste 

hanteras innan planerna kan godkännas. 

Varje kontor borde i första hand ges i uppdrag att justera sin verksamhetsplan så 

att den ryms inom budget, men som allra minst komplettera sin plan med 

åtgärder som kan vidtas om det vid den första månadsuppföljningen 2025 

uppstår ett prognostiserat underskott. Detta är nödvändigt för att undvika en 

upprepning av de ekonomiska problem vi ser idag. 
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Sala 2024-11-13 

 
 

Mot denna bakgrund reserverar vi oss mot kommunstyrelsens beslut i samtliga 

delar av beslutet i detta ärende till förmån för Erik Hamrins (M) yrkanden.  

 

För Koalition Sala   

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), Gruppledare 

Tryggwe Lindman (SD), ledamot  

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), Gruppledare 

Viveca Molin (M), tjänstgörande ersättare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1098 

KS § 181 Månadsuppföljning september 2024  

INLEDNING 
Månadsuppföljning september 2024. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5369, månadsuppföljning september 2024 

Ledningsutskottets beslut § 145, 2024-10-30 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar 
att kommundirektören ges i uppdrag att, i enlighet med tidigare beslut och 
inriktning, fortsätta arbetet med att uppnå balans mellan verksamhet och 
finansiering och återrapportera utfallet till kommunstyrelsen, samt  
att godkänna månadsuppföljningen till och med september 2024 och lägga 
informationen till handlingarna. 

Glenn Andersson (S), Ingela Kilholm Lindström (MP), Johanna Ritvadotter (V) och 
Sture Johansson (C) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) yrkande. 

Erik Hamrin (M) yrkar tillägg 
att uppdra till kommundirektören att till kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde, från samtliga kontor som för 2024 prognostiserar ett minusresultat, 
inhämta en beloppssatt förteckning av åtgärder som på kort tid kan minska det 
negativa prognostiserade balanskravsresultat för 2024,  
att uppdra till kommundirektören att omgående tillse att de praktiktjänster som 
verksamheten kan ställa till förfogande tilldelas arbetstagare från 
Arbetsmarknadsenhetens verksamhet, samt 
att uppdra till kommundirektören att till kommunstyrelsens ledningsutskotts 
sammanträde i november presentera en redogörelse för de ofinansierade 
kostnadsökningarna som finns i investeringsprojekten Nya Åkraskolan och Nya 
Möklinta skola. 

Tryggve Lindman (SD), Viveca Molin (M), Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman 
(SBä) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) yrkande. 

Hanna Westman (SBä) 
yrkar tillägg 
att ge kommundirektören i uppdrag att i samband med utredningen om bildande av 
bolag även utreda om kommunen bör genomföra en koncernbildning av 
kommunens bolag med ett moderbolag i korrekt struktur. 

Viveca Molin (M) och Erik Hamrin (M) yrkar bifall till Hanna Westmans (SBä) 
tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner sitt eget yrkande bifallet. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 181 fortsättning 

Ordföranden ställer därefter Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande mot avslag, var att-
sats för sig, och finner alla tre att-satserna i tilläggsyrkandet avslagna.  
Ordföranden ställer Hanna Westmans (SBä) tilläggsyrkande mot avslag och finner 
tilläggsyrkande avslaget. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att kommundirektören ges i uppdrag att, i enlighet med tidigare beslut och 
inriktning, fortsätta arbetet med att uppnå balans mellan verksamhet och 
finansiering och återrapportera utfallet till kommunstyrelsen, samt  
att godkänna månadsuppföljningen till och med september 2024 och lägga 
informationen till handlingarna. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), 
Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommundirektör 
Kontorschefer 
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Reservation Kommunstyrelsen 2024-11-13 

Punkt 6: Månadsuppföljning september 2024 
Utifrån denna redovisning är det uppenbart att styrets grepp om kommunens 

ekonomi blir allt sämre. Vi ser nu en tydlig trend där flera av kommunens 

verksamheter brottas med underskott och budgetavvikelser, vilket är oroande. 

Flera verksamhetsområden har betydande utgifter som överskrider budgeten, 

och detta tyder på strukturella problem som måste adresseras för att uppnå en 

hållbar ekonomisk situation. 

Samtidigt väljer styret att lunka på i samma takt, åt samma håll. Utan någon 

ambition att faktiskt ta det ansvar som faller på styrelsen för att tillse att 

fullmäktiges budgetbeslut följs. Vi vänder oss mot detta och vill med denna text 

reservera oss till förmån för Erik Hamrins (M) och Hanna Westmans (SBÄ) 

yrkanden i denna punkt.  

Kommunstyrelsen, särskilt Tekniska kontoret, står inför ett stort underskott på 

24,6 miljoner kronor. Skolnämnden visar också ett underskott, denna gång på 

16,6 miljoner kronor. Äldre- och omsorgsnämnden har ett underskott på 31,2 

miljoner kronor. Social- och arbetsmarknadsnämnden prognosticerar ett 

underskott på 34,5 miljoner kronor. Totalt är nämndernas underskotten nu uppe 

i smått ofattbara 108,4 miljoner kronor. Vi frågar oss varför styrets partier låter 

detta fortgå? 

Underskotten för 2023 och 2024 väntas nu landa på över 100 miljoner kronor. 

Pengar som kommunen nu måste betala tillbaka till sin egen kassa under de 

kommande tre åren. Att dessa pengar låtits rinna iväg kommer påverka välfärden 

och kommunens ekonomiska situation kommande år.  

För att undvika liknande situationer i framtiden måste vi förbättra den 

långsiktiga budgeteringen, bättre förutse demografiska och verksamhetsmässiga 

förändringar, samt implementera åtgärdsplaner i god tid.  
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Sala 2024-11-13 

 
 

Kommunens ekonomiska läge är allvarligt, och för att nå en budget i balans 

krävs både omedelbara och långsiktiga åtgärder som syftar till realistisk 

budgetering och effektiv kostnadskontroll. Att styret inte ens i detta läge starta 

det arbetet är svårt att förstå, inte minst givet de tydliga förväntningar på 

konkreta åtgärder som den kommunala revisionen efterfrågade vid behandlingen 

av delårsrapporten i oktober.  

 

 

För Koalition Sala   

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), Gruppledare 

Tryggwe Lindman (SD), ledamot  

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), Gruppledare 

Viveca Molin (M), tjänstgörande ersättare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/955 

KS § 182 Policy för säkerhetsskydd, Sala kommun  

INLEDNING 
Enligt säkerhetsskyddslagen (2018:585) som trädde i kraft den 1 april 2019 samt 
säkerhetsskyddsförordningen (2021:955) åläggs det Sala kommun att aktivt och 
systematiskt arbeta med säkerhetsskydd. 

Säkerhetsskyddsarbetet i Sala kommun syftar till att skydda känslig information, 
verksamheter, och funktioner som är viktiga för Sveriges säkerhet. Detta inkluderar 
att förhindra att information eller verksamhet skadas eller missbrukas av obehöriga. 
Säkerhetsskyddet omfattar även att upptäcka och förhindra oönskad påverkan på 
kommunens verksamhet som kan äventyra både lokal och nationell säkerhet. 

För att säkerställa en god förståelse och efterlevnad av säkerhetsskyddsarbetet 
inom kommunen, har en säkerhetsskyddspolicy utarbetats. Syftet med 
säkerhetsskyddspolicyn är att skapa en gemensam förståelse för 
säkerhetsskyddsarbetet inom kommunen. Policyn kompletteras med Riktlinjer för 
säkerhetsskydd i Sala kommun som antas av kommunstyrelsen. Policy och riktlinjer 
ska fungera som ett ramverk hur kommunen ska organisera, bedriva och följa upp 
säkerhetsskyddsarbetet. Policyn och riktlinjerna är vägledande vilka 
säkerhetsskyddsåtgärder som behöver vidtas för att skydda kommunens 
verksamheter, inklusive informationssäkerhet, personalsäkerhet och fysisk 
säkerhet.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.5640, missiv 
KS 2024.5641, Policy för säkerhetsskydd, Sala kommun 

Ledningsutskottets beslut § 146, 2024-10-30 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar 
att anta föreslagen Policy för säkerhetsskydd, Sala kommun, i enlighet med Bilaga KS 
2024.5641. 

Erik Hamrin (M) yrkar bifall till ledningsutskottets förslag. 

Erik Hamrin (M) yrkar tillägg 
att kommunstyrelsen för egen del beslutar 
att tills vidare, årsvis följa upp verksamheternas efterlevande av 
säkerhetsskyddspolicyn. 

Hanna Westman (SBä) och Viveca Molin (M) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) 
tilläggsyrkande. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 182 fortsättning 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande mot avslag och finner 
tilläggsyrkandet avslaget. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 
att anta föreslagen Policy för säkerhetsskydd, Sala kommun, i enlighet med Bilaga KS 
2024.5641. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/918 

KS § 183 Revidering av Taxa för tillsyn enligt Lagen om brandfarliga och 
explosiva varor (LBE)  

INLEDNING 
Kommunfullmäktige har vid fastställande av räddningstjänstens taxor samtidigt 
uppdragit till kommunstyrelsen att revidera dessa utifrån personalkostnads-
ökningarna. 

Taxan som avses i denna framställning gäller tillsyn enligt Lagen om brandfarliga 
och explosiva varor (LBE). 

Den senaste taxehöjningen genomfördes den 1 januari 2024. 

En höjning som motsvarar personalkostnadsökningarna för 2025 innebär en 
taxehöjning på 4,7 % och gäller samtliga avgifter. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.4173, missiv 
KS 2024.4174, Taxa för tillsyn enligt lag om brandfarliga och explosiva varor   

Ledningsutskottets beslut § 149, 2024-10-30 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar, 
att taxa för tillsyn enligt Lagen om brandfarliga och explosiva varor höjs från 
den 1 januari 2025 med 4,7 % enligt bilagt förslag och gäller samtliga avgifter. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att taxa för tillsyn enligt Lagen om brandfarliga och explosiva varor höjs från 
den 1 januari 2025 med 4,7 % enligt bilagt förslag och gäller samtliga avgifter. 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Räddningstjänsten 
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2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/917 

KS § 184 Revidering av Taxa för tillsyn enligt Lagen om skydd mot olyckor 
(LSO)  

INLEDNING 
Kommunfullmäktige har vid fastställande av räddningstjänstens taxor samtidigt 
uppdragit till kommunstyrelsen att revidera dessa utifrån personalkostnads-
ökningarna. 

Taxan som avses i denna framställning gäller tillsyn enligt Lagen om skydd mot 
olyckor (LSO). 

Den senaste taxehöjningen genomfördes den 1 januari 2024. 

En höjning som motsvarar personalkostnadsökningarna för 2025 innebär en 
taxehöjning på 4,7 % och gäller samtliga avgifter. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.4169, missiv 
KS 2024.4170, Taxa för tillsyn av brandskydd enligt lagen om skydd mot olyckor   

Ledningsutskottets beslut § 150, 2024-10-30 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar, 
att taxa för tillsyn enligt Lagen om skydd mot olyckor höjs från den 1 januari 2025 
med 4,7 % enligt bilagt förslag och gäller samtliga avgifter. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att taxa för tillsyn enligt Lagen om skydd mot olyckor höjs från den 1 januari 2025 
med 4,7 % enligt bilagt förslag och gäller samtliga avgifter. 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Räddningstjänsten 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/916 

KS § 185 Revidering av Taxa för tillståndsgivning enligt Lag om 
brandfarliga och explosiva varor (LBE)  

INLEDNING 
Kommunfullmäktige har vid fastställande av räddningstjänstens taxor samtidigt 
uppdragit till kommunstyrelsen att revidera dessa utifrån personalkostnads-
ökningarna. 

Taxan som avses i denna framställning gäller tillståndsgivning enligt Lagen om 
brandfarliga och explosiva varor (LBE). 

Den senaste taxehöjningen genomfördes den 1 januari 2024. 

En höjning som motsvarar personalkostnadsökningarna för 2025 innebär en 
taxehöjning på 4,7 % och gäller samtliga avgifter. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.4171, missiv 
KS 2024.4172, Taxa för tillståndsgivning enligt lag om brandfarliga och explosiva 
varor 

Ledningsutskottets beslut § 151, 2024-10-30 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att taxa för tillståndsgivning enligt Lagen om brandfarliga och explosiva varor höjs 
från den 1 januari 2025 med 4,7 % enligt bilagt förslag och gäller samtliga avgifter. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att taxa för tillståndsgivning enligt Lagen om brandfarliga och explosiva varor höjs 
från den 1 januari 2025 med 4,7 % enligt bilagt förslag och gäller samtliga avgifter. 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Räddningstjänsten 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1093 

KS § 186 Sotningstaxa 2025  

INLEDNING 
Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) och Sveriges Skorstensfejaremästares 
Riksförbund (SSR) har tillsammans tagit fram en ny rekommendation om index för 
årlig återkommande justering av sotningstaxor, rengöring och brandskyddskontroll. 
Den ersätter den gamla rekommendationen om sotningsindex, enligt SKR:s cirkulär 
2002:83, daterat den 12 september 2002. 

Den nya rekommendationen är att Prisindex för Kommunal Verksamhet (PKV) 
används för justering av sotningstaxor och att taxorna justeras den 1 januari. Den 
prognos för PKV för innevarande år som tas fram i oktober används för att justera 
taxan från den 1 januari nästkommande år. Till exempel är det PKV för 2024 som 
publiceras i oktober 2024 som används för att justera taxan som ska gälla från den 
1 januari 2025. 

Eftersom sotningsindex och PKV har olika tidpunkt för justeringar, 1 april 
respektive 1 januari, kommer det vid bytet mellan dessa index bli enbart nio 
månader mellan prisjusteringarna. SKR och SSR rekommenderar att ingen 
anpassning görs av prisjusteringarna för att kompensera för detta. 

För att följa SKR:s och SSR:s rekommendationer görs ingen prisjustering för 2025. 

Kommunfullmäktige har i beslut § 45/2015 delegerat till kommunstyrelsen att 
justera taxan i enlighet med sotningsindex. När nu sotningsindex byts ut mot PKV 
behöver kommunfullmäktige ta nytt beslut. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5645, missiv 
KS 2024.5646, Sotningstaxa från den1 januari 2025  

Ledningsutskottets beslut § 152, 2024-10-30 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar 
att från och med den 1 januari 2025 byta sotningsindex till prisindex för kommunal 
verksamhet (PKV), 
att anta förslag till sotningstaxa med en timersättning av 540 kronor, att gälla från 
och med den 1 januari 2025 samt 
att den gamla taxan därmed upphävs. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 186 fortsättning 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att från och med den 1 januari 2025 byta sotningsindex till prisindex för kommunal 
verksamhet (PKV), 
att anta förslag till sotningstaxa med en timersättning av 540 kronor, att gälla från 
och med den 1 januari 2025 samt 
att den gamla taxan därmed upphävs. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1094 

KS § 187 Taxa för brandskyddskontroll 2025  

INLEDNING 
Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) och Sveriges Skorstensfejaremästares 
Riksförbund (SSR) har tillsammans tagit fram en ny rekommendation om index för 
årlig återkommande justering av sotningstaxor, rengöring och brandskyddskontroll. 
Den ersätter den gamla rekommendationen om sotningsindex, enligt SKR:s cirkulär 
2002:83, daterat den 12 september 2002. 

Den nya rekommendationen är att Prisindex för Kommunal Verksamhet (PKV) 
används för justering av sotningstaxor och att taxorna justeras den 1 januari. Den 
prognos för PKV för innevarande år som tas fram i oktober används för att justera 
taxan från den 1 januari nästkommande år. Till exempel är det PKV för 2024 som 
publiceras i oktober 2024 som används för att justera taxan som ska gälla från den 
1 januari 2025. 

Eftersom sotningsindex och PKV har olika tidpunkt för justeringar, 1 april 
respektive 1 januari, kommer det vid bytet mellan dessa index bli enbart nio 
månader mellan prisjusteringarna. SKR och SSR rekommenderar att ingen 
anpassning görs av prisjusteringarna för att kompensera för detta. 

För att följa SKR:s och SSR:s rekommendationer görs ingen prisjustering för 2025. 

Kommunfullmäktige har i beslut § 45/2015 delegerat till kommunstyrelsen att 
justera taxan i enlighet med sotningsindex. När nu sotningsindex byts ut mot PKV 
behöver kommunfullmäktige ta nytt beslut. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5647, missiv 
KS 2024.5648, Taxa för brandskyddskontroll, Sala kommun  

Ledningsutskottets beslut § 153, 2024-10-30 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar 
att från och med 1 januari 2025 byta sotningsindex till prisindex för kommunal 
verksamhet (PKV), 
att anta förslag till taxa för brandskyddskontroll med en timersättning av 
851 kronor, att gälla från och med den 1 januari 2025 samt 
att den gamla taxan därmed upphävs. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag avslag och finner förslaget bifallet. 
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KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 187 fortsättning. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att från och med 1 januari 2025 byta sotningsindex till prisindex för kommunal 
verksamhet (PKV), 
att anta förslag till taxa för brandskyddskontroll med en timersättning av 
851 kronor, att gälla från och med den 1 januari 2025 samt 
att den gamla taxan därmed upphävs. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1087 

KS § 188 Ansökan Apotekare A Ljungbergs donationsfond  

INLEDNING 
Frälsningsarmén har inkommit med en ansökan om medel från Apotekare A. 
Ljungbergs donationsfond. I ansökan framgår det att de ansöker om 20 000 kronor i 
bidrag från donationsfonden för att kunna hjälpa fler medborgare i sin verksamhet. 

Apotekare A. Ljungbergs donationsfond har ett kapital på 5 000 kronor att dela ut. 
Kapitalet ska delas ut enligt följande ändamål;  

” ”Därefter får 7 tiondelar av räntan användas till något allmännyttigt 
eller välgörande ändamål efter stadsfullmäktiges beslut för varje gång.”.  

Kommunstyrelsen behöver besluta om att dela ut kapital från Apotekare A. 
Ljungbergs donationsfond enligt det ändamål som ställs. Utifrån Frälsningsarméns 
ansökan är det att anse att bidraget är för välgörande ändamål. Då ansökan från 
Frälsningsarmén avser bidrag om 20 000 kronor bör det istället beslutas om att 
bevilja Frälsningsarmén ett bidrag på 5 000 kronor.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.5725, ansökan om medel från Apotekare A Ljungbergs donationsfond 
KS 2024.57.25, missiv 
Underlag för utdelning 2024 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att dela ut 5 000 kronor från Apotekare A. Ljungbergs donationsfond till 
Frälsningsarmén/William.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att dela ut 5 000 kronor från Apotekare A. Ljungbergs donationsfond till 
Frälsningsarmén/William. 

 

 

 

 

Skickas till 
Frälsningsarmén /William 
Kanslienheten 
Ekonomikontoret 
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Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1088 

KS § 189 Ansökan Stiftelsen Ferdinand Collins fond  

INLEDNING 
Frälsningsarmén har inkommit med en ansökan om medel från Stiftelsen Ferdinand 
Collins donationsfond. I ansökan framgår det att de ansöker om 10 000 kronor i 
bidrag från donationsfonden för att kunna hjälpa fler medborgare i sin verksamhet. 

Stiftelsen Ferdinand Collins donationsfond har ett kapital på 5 000 kronor att dela 
ut. Kapitalet ska delas ut enligt följande ändamål;  

”För något välgörande ändamål eller ändamål av allmännyttig natur, 
dock ej för sådant ändamål som det tillkommer staden att bekosta hvarför 

afkastningen icke får ingå som tillgång i Stadens budget.”. 

Kommunstyrelsen behöver besluta om att dela ut kapital från Stiftelsen Ferdinand 
Collins donationsfond enligt det ändamål som ställs. Utifrån Frälsningsarméns 
ansökan är det att anse att bidraget är för välgörande ändamål. Då ansökan från 
Frälsningsarmén avser bidrag om 10 000 kronor bör det i stället beslutas om att 
bevilja Frälsningsarmén ett bidrag på 5 000 kronor.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.5726, ansökan om medel från Apotekare A Ljungbergs donationsfond 
KS 2024.5727 missiv 
Underlag för utdelning 2024 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att dela ut 5 000 kronor från Stiftelsen Ferdinand Collins donationsfond till 
Frälsningsarmén/William. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att dela ut 5 000 kronor från Stiftelsen Ferdinand Collins donationsfond till 
Frälsningsarmén/William. 

 

 

 

Skickas till 
Frälsningsarmén/William 
Kanslienheten 
Ekonomikontoret 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/568 

KS § 190 Svar på nämndinitiativ från Henric Eriksson (SD) - 
Trafikföreskrifter  

INLEDNING 
Henric Eriksson (SD) väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 5 juni 2024 
rubricerat initiativärende. Kommunstyrelsen beslutade att initiativärendet fick 
väckas.  

I nämndinitiativet ”Samlat grepp över kommunens trafikföreskrifter” föreslås att 
tillse att en översyn av kommunens lokala trafikföreskrifter för tätbebyggt område 
genomförs och att det, i de fall där föreskrifter idag saknas, upprättas nya. Samt, att 
detta arbete ska vara genomfört månaden efter att nämndinitiativet behandlas och 
återrapporteras till kommunstyrelsens ledningsutskott månaden efter det.  

Sala kommun har upp emot 800 stycken publicerade lokala trafikföreskrifter. I 
trafikingenjörens tjänst ingår bland annat att löpande se över och arbeta med Lokala 
Trafikföreskrifter (LTF). Gatuenheten arbetar löpande med att ersätta och byta ut 
skyltar som kommit bort eller har slitits ner. De permanenta skyltar som sätts upp 
ska ha stöd av lagen. 

Under 2024 har ett arbete bland annat gjorts för att se över gällande 
hastighetsgränser på våra gator och vägar samt anpassa dem mera korrekt efter 
utformning och funktion med världsläget i åtanke. Det har också påbörjats en 
hastighetsanpassning enligt Trafikverkets rekommendation att frångå 30–50-
70kmh och övergå till 20-40-60kmh. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.2665, nämndinitiativ från Henric Eriksson (SD) 
KS 2024.2755, protokollsutdrag KS § 112, 2024-06-05 
KS 2024.4615, ordförandesvar 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet lämnas utan åtgärd.   

Magnus Edman (SD) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att bifalla nämndinitiativet. 

Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M) och Hanna Westman (SBä) yrkar bifall till 
Magnus Edmans (SD) yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot Magnus Edmans (SD) yrkande och finner 
sitt eget yrkande bifallet. 
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KS § 190 fortsättning 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet lämnas utan åtgärd.    

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M), Magnus Edman (SD) och Hanna Westman (SBä) 
inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Henric Eriksson (SD) 
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Sala 2024-11-13 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2024-11-13 

Punkt 13: Svar på nämndintiativ - Trafikföreskrifter 
Vi reserverar oss till förmån för Magnus Edmans (SD) bifallsyrkande till Henric 

Erikssons (SD) nämndinitiativ “Samlat grepp över kommunens 

trafikföreskrifter”, då vi anser att beslutet att lämna initiativet utan åtgärd är 

otillräckligt och missar den faktiska problematik som identifierades. 

Initiativet väcktes med anledning av flera iakttagelser där 

hastighetsbegränsningar på 30 km/h var skyltade på vägar inom Sala tätort utan 

stöd av lokala trafikföreskrifter. Denna brist innebär att skyltningen i praktiken 

inte är giltig, vilket skapar rättsliga problem och kan leda till försämrad 

trafiksäkerhet. Efter att initiativet lämnades in har flertalet nya lokala 

trafikföreskrifter upprättats, vilket tydligt visar att bristerna som påtalades var 

reella och att behovet av en översyn var välgrundat. 

Att lämna initiativet utan åtgärd, trots dessa åtgärder, innebär att kommunen inte 

formellt åtar sig att genomföra en systematisk och heltäckande översyn av alla 

lokala trafikföreskrifter. Vi menar att en sådan översyn fortfarande behövs för 

att säkerställa att samtliga trafikföreskrifter är aktuella och att 

trafiksäkerhetsarbetet håller hög kvalitet.  

En formell återkoppling till Kommunstyrelsens ledningsutskott (KSLU) skulle 

också bidra till en ökad transparens och skapa en tydlig uppföljning av det arbete 

som redan har påbörjats. 

Genom att lämna initiativet utan åtgärd missar man möjligheten att stärka 

kommunens trafiksäkerhetsarbete och riskerar att signalera en reaktiv snarare än 

proaktiv hållning. Därför står vi fast vid vårt yrkande om att en strukturerad 

översyn och återrapportering är nödvändig för att säkerställa ett heltäckande 

grepp över kommunens trafikföreskrifter. 
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Sala 2024-11-13 

 
 

För Koalition Sala   

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), Gruppledare 

Hanna Westman (SBÄ), Gruppledare 

Viveca Molin (M), tjänstgörande ersättare 
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Dnr 2024/894 

KS § 191 Svar på nämndinitiativ från Cecilia Wiman (SD) - Tillsättande av 
en funktion med samlat ansvar för funktionsrättsfrågor Sala 
kommun  

INLEDNING 
Cecilia Wiman (SD) väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 16 oktober 
2024 rubricerat initiativärende. Kommunstyrelsen beslutade att initiativärendet fick 
väckas och ska enligt riktlinje behandlas vid efterföljande sammanträde.  

I nämndinitiativet ”Tillsättande av en funktion med samlat ansvar för 
funktionsrättsfrågor i Sala kommun” föreslås att uppdra till kommundirektören att 
tillse att funktion/roll med ansvar för tillgänglighetsfrågor i Sala kommun tillsätts, 
att denna ska finansieras genom kommunstyrelsens förfogande samt att en 
återrapportering ska ske inom tre månader.   

I juni månad antog Kommunfullmäktige budgeten inför år 2025–2028 i enlighet med 
förslag från Samverkan för Sala. I budgetförslaget är arbetet med social hållbarhet 
särskilt utpekat som ett viktigt område att arbeta mer med och prioritera. Efter 
budgetens antagande har en ny roll som social hållbarhetssamordnare rekryterats 
och kommer att starta sin tjänst under december. Denna tjänsteperson kommer 
bland annat att ha arbete med funktionsrättsfrågor som en viktig del av sin tjänst.  

Därmed är det som föreslås något som ligger inom ramen för det som redan 
verkställts.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.3995, nämndinitiativ Cecilia Viman (SD)  
KS 2024.5437, protokollsutdrag § 172, 2024-10-16 
KS 2024.5763, ordförandesvar 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lämna nämndinitiativet utan åtgärd. 

Johanna Ritvadotter (V) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) yrkande. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att bifalla nämndinitiativet. 

Magnus Edman (SD) och Hanna Westman (SBä) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) 
yrkande. 
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2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 191 fortsättning 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) yrkande och finner sitt 
eget yrkande bifallet. 

Votering 
Votering begärs och följande voteringsproposition godkänns. Den som stödjer 
Amanda Lindblads (S) yrkande röstar JA och den som stödjer Erik Hamrins (M) 
yrkande röstar NEJ. 

Vid votering avges 7 JA-röster; [Amanda Lindblad (S), Glenn Andersson (S), Camilla 
Runerås (S), Marie-Anne Deleryd (C), Sture Johansson (C), Ingela Kilholm Lindström 
(MP), Johanna Ritvadotter (V) och 6 NEJ-röster; Magnus Edman (SD), Tryggve 
Lindman (SD), Marcus Söderlund (SD), Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M) och 
Hanna Westman (SBä)]. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lämna nämndinitiativet utan åtgärd. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M), Magnus Edman (SD) och Hanna Westman (SBä) 
inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Cecilia Viman (SD) 
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Sala 2024-11-13 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2024-11-13 

Punkt 14: Svar på nämndintiativ - Tillsättande av en funktion med 
samlat ansvar för funktionsrättsfrågor Sala kommun 

Att lämna detta initiativ utan åtgärd genom att hänvisa till att detta ska lösas 

inom ramen för en roll där det inte finns en tydlig rollbeskrivning är en helt klart 

otillräcklig hantering av denna viktiga fråga.  

Vi har som kommun ett lagstadgat ansvar för dessa frågor, ett ansvar som 

kommunen under lång tid inte levt upp till. Med vårt förslag ville vi åstadkomma 

en förändring kring detta.  

Att baka in detta i en ny och odefinierad roll riskerar att sluta med att arbetet 

även framgent går miste om det fokus det förtjänar. Genom våra representanter 

i kommunens Funktionsrättsråd så avser vi att den sociala 

hållbarhetssamordnaren tar det ansvar som behövs för hanteringen av dessa 

frågor.  

Men det är ingen tvekan om att det hade varit bättre att bifalla vårt initiativ för 

att säkerställa att det blir rätt från början. Med den motiveringen vill vi härmed 

reservera oss till förmån för bifall för nämndinitiativet. 

 

 

 

För Koalition Sala   

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), Gruppledare 

Hanna Westman (SBÄ), Gruppledare 

Viveca Molin (M), tjänstgörande ersättare 
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2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1060 

KS § 192 Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Lustgasförbud för 
berusningssyfte  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 16 oktober 2024 
rubricerat initiativärende. Kommunstyrelsen beslutade att initiativärendet fick 
väckas och ska enligt riktlinje behandlas vid efterföljande sammanträde.  

I nämndinitiativet ” Förbjud användning av lustgas i berusningssyfte på allmänna 
platser i Sala kommun” föreslås att kommunstyrelsen uppdrar åt 
kommundirektören att snarast möjligt utarbeta ett förslag till ändring av Sala 
kommuns allmänna ordningsföreskrifter, som förbjuder användning av lustgas i 
berusningssyfte på allmänna platser, och återkomma till kommunstyrelsen med 
detta förslag. 

Att revidera Sala kommuns allmänna ordningsföreskrifter med denna ingång är en 
möjlighet som skulle kunna utredas för att se om det skulle kunna ha en effekt. En 
förändring kan innebära att polisen ges rätt att förhindra att någon nyttjar lustgas i 
berusningssyfte men detta gäller då endast i det offentliga rummet eller på allmänna 
platser. Således kan en medborgare i egentlig mening gå med en eller flera 
lustgastuber på offentlig plats, och så länge individen inte använder lustgasen kan 
polisen inte ingripa. Om det ger en effekt och om det är den enda eller den bästa 
ingången på området är svårt att bedöma utan utredning. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5164, nämndinitiativ från Erik Hamrin (M)  
KS 2024.5438, protokollsutdrag KS § 173, 2024-10-16 
KS 2024.5781, ordförandesvar 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar,  
att nämndinitiativet lämnas utan åtgärd.   

Camilla Runerås (S) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) yrkande. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att bifalla nämndinitiativet. 

Hanna Westman (SBä), Tryggve Lindman (SD), Viveca Molin (M), Marcus Söderlund 
(SD) och Magnus Edman (SD) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) yrkande. 

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras kl. 14.09 – 14.30 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 192 fortsättning 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) yrkande och finner sitt 
eget yrkande bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet lämnas utan åtgärd.   

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), 
Marcus Söderlund (SD) och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig 
reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Erik Hamrin (M) 
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Sala 2024-11-13 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2024-11-13 

Punkt 15: Svar på nämndintiativ – Lustgasförbud för berusningssyfte 
Vi från Koalition Sala vill uttrycka vår starka besvikelse över kommunstyrelsens 

beslut att avslå vårt förslag om att förbjuda användning av lustgas i 

berusningssyfte på allmänna platser.  

Beslutet innebär att vi som kommun blundar för ett växande problem som 

påverkar våra ungdomar, deras hälsa och vår gemensamma stadsmiljö. 

Missbruket av lustgas har ökat lavinartat bland unga de senaste åren, och trots 

att ämnet i grunden är lagligt, innebär användning i berusningssyfte allvarliga 

hälsorisker, som nervskador och i värsta fall dödsfall.  

Att kommunen i detta läge väljer att inte göra det den kan för att så snabbt som 

möjligt ta sitt ansvar för att skydda våra unga är oacceptabelt. Att bygga sin 

argumentation på att det kan finnas en skillnad i begreppen ”utreda förbud” och 

att ”utarbeta ett förslag till förbud” är oansvarigt. Är rätt ordval verkligen 

viktigare för Socialdemokraterna än att minska de risker som våra barn utsätts 

för? 

Problemet är redan identifierat och insatser har prövats framgångsrikt i andra 

kommuner. Sala kommun kunde ha varit en del av lösningen och tagit ett tydligt 

ställningstagande mot missbruket av lustgas, men tyvärr valde majoriteten att 

avstå från att agera. På grund av ett ordval 

Vi reserverar oss därför mot kommunstyrelsens beslut att avslå vårt förslag och 

står fortsatt bakom att Sala kommun ska införa ett förbud mot användning av 

lustgas i berusningssyfte på allmänna platser.  
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Sala 2024-11-13 

 
 

För att få förbudet på plats så snart som möjligt har Koalition Sala redan väckte 

ett nytt initiativ med ett ordval som vi hoppas ”passar” styret bättre. Det är synd 

att det ska behöva göras, men när orden är viktigare är resultatet så är det väl så 

man får göra för att skydda Sala barn och ungdomar och ge polisen rätt verktyg.  

 

För Koalition Sala   

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), Gruppledare 

Tryggwe Lindman (SD), ledamot  

Hanna Westman (SBÄ), Gruppledare 

Marcus Söderlund (SD), tjänstgörande ersättare 

Viveca Molin (M), tjänstgörande ersättare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/893 

KS § 193 Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Förenkla Sala 
kommuns upphandlingsrutiner för ett smidigare arbetsflöde  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 16 oktober 2024 
rubricerat initiativärende. Kommunstyrelsen beslutade att initiativärendet fick 
väckas och ska enligt riktlinje behandlas vid efterföljande sammanträde.  

I nämndinitiativet ” Förenkla Sala kommuns upphandlingsrutin för ett smidigare 
arbetsflöde!” föreslås att ändringar görs i kommunstyrelsens delegationsordning så 
att kommunstyrelsens ledningsutskott inte längre behandlar frågor om 
upphandling.  

Kommunstyrelsens ledningsutskott är idag beslutande instans för att sända ut 
upphandlingar för anbud samt tilldelning av upphandlingar. Det beslutades 
förändras efter att en motion bifallits av kommunfullmäktige på området. Det bidrar 
till demokratisk insyn i kommunens upphandlingsarbete. Det är inte heller en unik 
lösning utan många kommuner arbetar med politiskt beslutsfattande kopplat till 
upphandlingar Upphandlingsfrågor tillhör prioriterade områden i dialog med 
näringslivet och en ökad politisk förståelse och insyn i hanteringen av frågorna blir 
en styrka i utvecklingen framåt.  

En delegationsordning reglerar vilka av besluten som redan ligger på en instans som 
ska delegeras vidare till annan att ansvara för. Om delegation inte görs till annan 
ligger ett beslutsmandat alltså kvar. Arbete i en politisk styrd organisation innebär 
att många beslut tas av politiken och är ett vanligt inslag i vardagen för 
tjänstepersoner i kommunen.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.3994, nämndinitiativ från Erik Hamrin (M)  
KS 2024.5439, protokollsutdrag KS § 174, 2024-10-16 
KS 20224.5764, ordförandesvar 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att avslå nämndinitiativet. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att bifalla nämndinitiativet. 

Tryggve Lindman (SD) och Hanna Westman (SBä) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) 
yrkande. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 193 fortsättning 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) yrkande och finner sitt 
eget yrkande bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att avslå nämndinitiativet. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD) och 
Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Erik Hamrin (M) 
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Sala 2024-11-13 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2024-11-13 

Punkt 16: Svar på nämndintiativ – Förenkla Sala kommuns 
upphandlingsrutiner för ett smidigare arbetsflöde 

Vi från Koalition Sala vill reservera oss mot beslutet att inte ändra 

delegationsordningens regler för upphandling. 

Vårt förslag syftade till att effektivisera upphandlingsprocessen och minska 

onödiga byråkratiska steg som leder till förseningar i upphandlingarna. 

Nuvarande ordning, där kommunstyrelsens ledningsutskott måste godkänna 

upphandlingsdokument, har visat sig ineffektiv och försvårar tjänstepersonernas 

arbete.  

Dialog med personalen visar tydligt att detta har försämrat deras arbetsmiljö och 

enhetens möjlighet att effektivisera sitt arbetsflöde. Den här typen av onödiga 

kontrollsteg sänder dessutom signalen att politiken saknar tilltro till de 

tjänstepersoner som vi anställt som experter.  

Dessutom, eftersom vi politiker ofta saknar den tekniska sakkunskap som krävs 

för att värdera detaljer i anbudsunderlag, tillför detta krav ingen praktisk nytta. 

Tvärtom skapar det enbart mer administration och kostar både tid och resurser. 

Det hade gott och väl räckt med att upphandlingsunderlagen kom 

ledningsutskottet till godo som anmälningsärenden.  

Därför anser vi att kommunstyrelsens beslut att bibehålla nuvarande 

delegationsordning är felaktigt, och vi reserverar oss till förmån för 

bifallsyrkandet till initiativet. 

För Koalition Sala   

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), Gruppledare 

Tryggwe Lindman (SD), ledamot  

Hanna Westman (SBÄ), Gruppledare 

Viveca Molin (M), tjänstgörande ersättare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1096 

KS § 194 Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Inför språktester 
för brukarnära tjänster inom skola, vård och omsorg  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 16 oktober 2024 
rubricerat initiativärende. Kommunstyrelsen beslutade att initiativärendet fick 
väckas och ska enligt riktlinje behandlas vid efterföljande sammanträde.  

I nämndinitiativet ” Inför språktester förbrukarnära tjänster inom skola, vård och 
omsorg” föreslås att uppdra till kommundirektören att tillse att kommunen snarast 
upphandlar mjukvarubaserade tjänster för språktest för berörda befattningar, 
och att tillse att dessa tester införs som en del av processen för rekrytering till 
brukarnära tjänster inom skolkontoret samt vård- och omsorgskontorets 
verksamhet första kvartalet 2025.  

Förslaget i nämndinitiativet är av ett omfattande slag som föregår eventuella 
utredningar av behov och lämplighet inom en rad olika områden. Det förbiser även 
de olika tester av språket som arbetsredskap som görs vid rekryteringar redan idag.  
Ingången att test bäst görs genom användande av mjukvarubaserade tjänster har 
inte heller grundats i faktiska förutsättningar i Sala kommun eftersom utredning på 
området inte gjorts.  

Den 29 november ska regeringen presentera ”Utredning om språkkrav för personal i 
äldreomsorgen” och den kommer vi inte att föregå vidare utöver det arbete som 
sker idag utifrån verksamheterna 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5364, nämndinitiativ från Erik Hamrin (M)  
KS 2024.5440, protokollsutdrag KS § 175, 2024-10-16 
KS 2024.5780, ordförandesvar 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att avslå nämndinitiativet. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att bifalla nämndinitiativet. 

Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), Marcus Söderlund (SD), Hanna 
Westman (SBä), Viveca Molin (M) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) yrkande. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) yrkande och finner sitt 
eget yrkande bifallet. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 194 fortsättning 

Votering 
Votering begärs och följande voteringsproposition godkänns.  
Den som stödjer Amanda Lindblads (S) yrkande röstar JA och den som stödjer Erik 
Hamrins (M) yrkande röstar NEJ. 

Vid votering avges 7 JA-röster; [Amanda Lindblad (S), Glenn Andersson (S), Camilla 
Runerås (S), Marie-Anne Deleryd (C), Sture Johansson (C), Ingela Kilholm Lindström 
(MP), Johanna Ritvadotter (V) och 6 NEJ-röster; Magnus Edman (SD), Tryggve 
Lindman (SD), Marcus Söderlund (SD), Erik Hamrin (M), Viveca Molin (M) och 
Hanna Westman (SBä)]. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att avslå nämndinitiativet. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), Marcus Söderlund 
(SD), Viveca Molin (M) och Hanna Westman (SBä)] inkommer med skriftlig 
reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Erik Hamrin (M) 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/934 

KS § 195 Ansökan om ekonomiskt stöd till Bufff Västmanlands verksamhet i 
Sala  

INLEDNING 
Bufff Västmanland har sin föreningslokal på Ekebygatan i Sala och erbjuder 
övernattningsmöjligheter för barn i sällskap med vuxen som ska besöka sina pappor 
på Salbergaanstalten. Verksamheten är beskriven i bifogad verksamhetsberättelse 
för 2023 och verksamhetsplan för 2024.  

Förutom att hyra ut lägenheten till barn med vårdnadshavare som skall besöka 
anhöriga, ger Bufff Västmanland möjlighet till Sala kommuns Socialtjänst att vid 
behov utnyttja lägenheten till bevakat umgänge, vilket har utnyttjats frekvent, flera 
gånger per vecka, under året.  

Föreningen har två personer deltidsanställda, en som arbetar med biblioterapi och 
anstaltsinformation och en som arbetar med uppsökande verksamhet till skolor och 
socialkontor i Västmanland. 
Ett av de viktigaste syftena med att knyta familjerna till Bufffs verksamhet, är att ge 
barnen så mycket trygghet och inre styrka att de senare kan avhålla sig från 
kriminell verksamhet. 

Bufff Västmanland har inkommit med en ansökan om ekonomiskt stöd om 60 000 
kronor för verksamheten i Sala för år 2024. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.4402, ansökan om ekonomiskt stöd med bilagor verksamhetsberättelse 
2023 och verksamhetsplan 2024 

Ledningsutskottet beslut § 141, 2024-10-30 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att bevilja Bufff Västmanlands ansökan om ekonomiskt stöd om 60 000 kronor, för 
verksamhetsåret 2024, att tas ur kommunstyrelsens förfogande. 

Magnus Edman (SD), Camilla Runerås (S), Ingela Kilholm Lindström (MP), Johanna 
Ritvadotter (V), Erik Hamrin (M), Hanna Westman (SBä) och Tryggve Lindman (SD) 
yrkar bifall till ledningsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att bevilja Bufff Västmanlands ansökan om ekonomiskt stöd om 60 000 kronor, för 
verksamhetsåret 2024, att tas ur kommunstyrelsens förfogande. 
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2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 195 fortsättning 

 

Skickas till 
Bufff Västmanland 
Ekonomikontoret 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1046 

KS § 196 Ansökan från Brottsofferjouren Västmanland om 
verksamhetsstöd för 2025  

INLEDNING 
Brottsofferjouren Västmanlands har inkommit med en ansökan om 
verksamhetsstöd för 2025. 
Brottsofferjouren ska ge medmänskligt stöd till brottsdrabbade 
kommuninnevånare, dess anhöriga och vittnen och ge dem vägledning i 
rättsprocessen. Brottsofferjouren arbetar också aktivt tillsammans med såväl 
offentlig som annan ideell verksamhet på både lokal, regional och nationell nivå. Allt 
för att öka kunskapen om brottsoffers behov och rättigheter och för att bidra till 
förbättrade förutsättningar för målgrupperna. Föreningen omfattar samtliga tio av 
länets kommuner. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5170, ansökan till Sala kommun 
KS 2024.5171, skrivelse med förtydligande; Äskande 2025 samtliga kommuner 
KS 2024.5176, årsredovisning för Brottsofferjouren Västmanland 2023 
KS 2024.5175, verksamhetsberättelse 2023, Brottsofferjouren Västmanland 
KS 2024.5174, intern statistikrapport; Brottsofferjourens digitala brukarenkät 
KS 2024.5173, statistikrapport; Brottsofferjourens allmänna stödverksamhet 
KS 2024.5172, protokoll årsmöte Brottsofferjouren Västmanland, 2024-03-27 

Ledningsutskottets beslut § 154, 2024-10-30 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att till Brottsofferjouren Västmanland bevilja verksamhetsstöd om 137 118 kronor 
för verksamhetsåret 2025, att tas ur kommunstyrelsens förfogande för år 2025. 

Magnus Edman (SD), Ingela Kilholm Lindström (MP), Johanna Ritvadotter (V) och 
Hanna Westman (SBä), Viveca Molin (M), Tryggve Lindman (SD) och Erik Hamrin 
(M) yrkar bifall till ledningsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att till Brottsofferjouren Västmanland bevilja verksamhetsstöd om 137 118 kronor 
för verksamhetsåret 2025, att tas ur kommunstyrelsens förfogande för år 2025. 

Skickas till 
Brottsofferjouren Västmanland 
Ekonomikontoret 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1150 

KS § 197 Förslag till sammanträdesdagar 2025 för kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och dess utskott  

INLEDNING 
Förslag till sammanträdesdagar 2025 för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen 
och dess utskott 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5765, sammanträdestider 2025 för kommunstyrelsen och dess utskott 
KS 2024.5766, sammanträdestider 2025 för kommunfullmäktige 
KS 2024.5767, missiv 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att med redaktionella ändringar, godkänna förslag till sammanträdestider för 
kommunfullmäktige 2025, enligt bilagt förslag, samt 
att för egen del besluta 
att med redaktionell ändring, godkänna förslag till sammanträdestider för 
kommunstyrelsen och dess utskott enligt bilagt förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att med redaktionella ändringar, godkänna förslag till sammanträdestider för 
kommunfullmäktige 2025, enligt bilagt förslag, samt 
att för egen del besluta 
att med redaktionell ändring, godkänna förslag till sammanträdestider för 
kommunstyrelsen och dess utskott enligt bilagt förslag. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
Nämnder och kontor 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/9 

KS § 198 Kompletteringsval  

INLEDNING 
Val som ska förrättas av kommunstyrelsen. 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att välja 

1) Kommunens ersättare i Regionens samverkansgrupp Nära vård: 

Ersättare: 

Victoria Kihlström (M) 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att  välja 

1) Kommunens ersättare i Regionens samverkansgrupp Nära vård:  

Ersättare: 

Victoria Kihlström (M) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kanslienheten 
Region Västmanland 
Victoria Kihlström (M) 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1182 

KS § 199 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Utred möjligheterna att 
införa ett förbud för användning av lustgas i berusningssyfte  i 
Sala kommun.  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väcker rubricerat nämndinitiativ. 

Initiativtagaren beskriver att under de senaste åren har missbruk av lustgas ökat 
bland ungdomar och unga vuxna i Sverige. Trots att lustgas är ett lagligt ämne som 
används inom sjukvård och livsmedelsindustri, kan användning i berusningssyfte 
leda till syrebrist som ger nervskador och i värsta fall kan leda till döden. Dessutom 
bidrar användningen till nedskräpning i våra offentliga miljöer genom att tomma 
lustgaspatroner lämnas kvar på gator och torg. Regeringen har beslutat om en ny 
lagstiftning men den kommer inte vara på plats förrän 1 januari 2026. Flera 
kommuner har redan vidtagit åtgärder för att begränsa missbruket genom att 
uppdatera sina allmänna ordningsföreskrifter och införa förbud mot användning av 
lustgas i berusningssyfte på allmänna platser.  

Initiativtagaren yrkar: 

- att kommunstyrelsen uppdrar åt kommundirektören utreda olika 
möjligheter (exempelvis genom en ändring av Sala kommuns allmänna 
ordningsföreskrifter) att förbjuda användning av lustgas i berusningssyfte 
på allmänna platser och i andra relevanta sammanhang, samt 

- att kommundirektören snarast möjligt ska återkomma till kommunstyrelsen 
för att presentera utredningens förslag. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5844, nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsens ordförande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-11-13 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/4 

KS § 200 Övriga frågor  
 

Ekonomisk analys via SKR  
Amanda Lindblad (S) informerar att Sala kommun har beställt en ekonomisk analys 
hos SKR (Sveriges kommuner och regioner). SKR:s Analysgrupp genomför en 
objektiv analys av kommunens ekonomiska situation och verksamhetens kostnader. 
En bedömning av förutsättningarna för de närmaste sex åren ingår också. 

Analysen omfattar bland annat verksamhetskostnader, behovsutveckling utifrån 
demografisk prognos, utmaningar. Handläggarna i analysgruppen intervjuar 
ledande politiker och tjänstepersoner samt genomför en enkätundersökning med de 
intervjuade.  

Sverige återfår sin skattebefrielse för biogas 
Amanda Lindblad (S) informerar att EU-kommissionen beslutat att godkänna 
Sveriges skattebefrielser för biogas och biogasol. Beslutet kommer efter en lång 
process där kommissionen, efter ett domstolsbeslut, har genomfört en fördjupad 
granskning av Sveriges skattebefrielser.  

Nu är granskningen slutförd och kommissionen har kommit fram till att återigen 
godkänna skattebefrielserna. Sala kommun bevakar frågan och inväntar besked om 
hur vi får del av skattebefrielsen. 

Kommunstyrelsens donationsfonder 
Viveca Molin (M) lyfter att det inte går att hitta information om donationsfonder på 
kommunens hemsida. Hon vill kommundirektören får i uppdrag att säkerställa att 
kommunens hemsida uppdateras med en sammanhållen och tydlig redovisning av 
kommunens donationsfonder och villkor för att söka dessa och att detta presenteras 
till kommunstyrelsens sammanträde i februari 2025.  
Kommundirektören återkommer till kommunstyrelsen med en redovisning. 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Ordförande: Amanda Lindblad

Sekreterare: Malin Selldén Wahlman

Ledamot: Hanna Westman
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